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1. Velkomst ved formanden 

Formanden bød velkommen, og det blev konstateret at 
generalforsamlingen var indkaldt rettidigt ifølge vedtægten. 

 

2. Valg af dirigent 

Bent Købke blev valgt. 

 

3. Fremlæggelse af bestyrelsens beretning til godkendelse 

Formanden læste beretningen op. Der var ingen kommentarer eller spørgsmål, og 
beretningen blev godkendt. 

 

4. Fremlæggelse af regnskab til godkendelse 

Kassereren fremlagde regnskabet, som blev godkendt.  

Årsrapporten er også at finde på foreningens hjemmeside. 

 

5. Fastsættelse af kontingent 

Kontingentet blev fastsat til fortsat at være 200 kr. årligt. 

 

6. Fremlæggelse af aktivitetsplan med budget for det kommende år til 
godkendelse 

Bestyrelsen har følgende plan for aktiviteter i 2025: 

• Rengøring og maling af vinger og omgang – datoer ikke fastlagt endnu, men 
meldes ud efter næste møde i bestyrelsen. Der sigtes (naturligvis) efter at nå det 
inden mølledagen 

• Mølledagen: Der planlægges at finde passende musikalsk indslag på dagen 

• Julemarked: Planlægges – som hidtil – afholdt 2 weekender op til jul 

 

I fremtiden vil foreningen, som følge af at Esther Larsen er død og ejendommen skal 
sælges, blive behov for at øge indtægterne, idet vandforsyning forventes at blive udskilt, 
og der kan ligeledes blive tale om øgede omkostninger til forsikring, når møllelaugets 
bygninger forventes at skulle forsikres separat. Bestyrelsen vil derfor forsøge at hente 
inspiration hos andre møllelaug/-foreninger til at øge den løbende indtjening. 

Planen blev godkendt. 

 

7. Behandling af indkomne forslag 

Der var ikke kommet nogen forslag. 

 

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer 

Efter Esthers død har slægten efter Valdemar Larsen udpeget nyt bestyrelsesmedlem, 
Bent Købke. 

 

https://herluflillemolle.dk/
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På valg var: 

• Jens Peter Hansen, som modtager genvalg 
• Henrik Hjorth Hansen, modtager genvalg 

• Peter Bay, som ikke genopstiller, men ønsker at stille op som suppleant 

 

Resultat: 

• Jens Peter genvalgt 
• Henrik Hjorth Hansen genvalgt 

• Simon Mundus valgt som nyt bestyrelsesmedlem 

 

9. Valg af suppleanter 

På valg var: 

• Anker Larsen, som modtager genvalg 

• 1 ledig plads 

 

Resultat: 

• Anker genvalgt 

• Peter Bay valgt som suppleant 

 

Herudover havde bestyrelsen modtaget ønske fra Rasmus Berg om at stille op som 
suppleant. Han var ikke tilstede, men blev valgt som ny suppleant, idet vedtægten ikke 
har nogen bestemmelser om at der kun må være 2 suppleanter. 

 

10. Valg af bilagskontrollør samt -suppleant 

Svend Hellisen havde meddelt at han modtog genvalg – og blev genvalgt. 

John Salling Andersen blev genvalgt som suppleant 

 

11. Eventuelt 

Der blev spurgt ind til hvordan fremtidsudsigterne for foreningen ser ud nu, hvor der er 
udsigt til at der kommer ny ejer af ejendommen. 

 

Der er arbejde i gang med at udarbejde forslag til revideret overenskomst mellem 
foreningen og boet efter Esther Larsen, sådan at teksten generelt føres up to date, og 
sådan at foreningen fremover kommer til at råde over et større areal – og herunder også 
traktorgaragen – end i den nuværende overenskomst. På denne måde skulle rammerne 
for foreningens virke være sikret i de næste 7 – 8 år. 
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Formandens Beretning 2024 

 

Velkommen til de fremmødte 

Herluflille Møllelaug og undertegnede vil gerne byde jer alle velkommen, til den årlige 
generalforsamling.  

Møllelauget har haft et år, med forskellige aktiviteter, bl.a. de faste aktiviteter såsom, 
mølledag, og julemarked. 

Efter vi mistede vores formand, Jens Lyhne som var meget aktiv på aktivitetsfronten, 
gearede vi i møllelauget lidt ned på aktiviteterne i foråret, for lige at ”trække” vejret 
ovenpå sidste års mange aktiviteter. 

Der har dog hen over hele sæsonen været besøg af forskellig art, folk der ringer og vil se 
møllen, og hvor Peter Castberg, har været venlig og stille op og vise møllen frem. 

 

Første store arrangement var!!! 

Åben mølledag søndag den 16. juni 

Mølledagen, den 16. juni gik over alt forventning. Omkring 250 - 300 besøgende over 
hele dagen. Vi havde flot vejr og god vind så møllevingerne kunne dreje og møllelauget 
mulighed for at demonstrere hvordan en mølle fungerer.                                                                                                                                                                         
Også savværket kunne ses i funktion, og der var besøg af smedene der viste deres 
håndværk. 

Dagens store trækplaster var nok besøget af duoen Lasse og Mathilde, som sammen med 
Naturformidler Emil Sanderhoff havde taget turen fra Fyn for at underholde vores mange 
gæster. Dette arrangement er vores tidligere og nu afdøde formand Jens Lyhne skyld i. 
Inden sin død havde han lavet aftale med Lasse og Mathilde, som vi så efterfølgende 
fulgte til dørs og fik på plads.  (Jens donerede møllelauget 20.000 kr. af sin arv til 
formålet)  

 

Besøg fra Skamstrup og Skåne                                                                                                                                                                
Så er vi nået til august og september, hvor vi lørdag den 10. august 2024 fik vi besøg 
af 12 engagerede medlemmer af møllelauget omkring Skamstrup Mølle ved Mørkøv. 

Møllelauget har tidligere besøgt os, men da der er kommet nye folk til i Skamstrup, 
glædede de sig til at se vores mølle, nogle for første gang, andre et flot gensyn. Samtidig 
havde de bestilt kaffe med tilhørende kage, så der havde været travlhed i møllelauget op 
til besøget. Så vi bød på godt vejr, drejende vinger og kaffe med hjemmebagt kage. 

Peter Castberg forklarede alt fra møllens historie til restaurering. 

En spændende eftermiddag for begge møllelaug, hvor mange problemstillinger omkring 
det at passe en mølle og få møllelaug til at fungere med de udfordringer og glæder det 
fører med sig, blev diskuteret.  

 

Søndag den 1. september 2024, fik vi besøg af 25 skånske møllefolk, med formand for 
den Skånske Möllorforening, Bo Larsson i spidsen. 

Besøget som var del af flere møllebesøg på Midtsjælland samme dag, arrangeret og 
planlagt af Dansk Møllerforening (v/Per Gliese)  
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Selskabet blev modtaget Peter Castberg, og sammen med to øvrige 
laugsmedlemmer blev der vist rundt i møllen og Jens Peter fik startet 
saven op, og der blev fortalt hvordan mølleren her på møllen tjente til livets ophold ved at 
skære træ til lokalbefolkningen, efter møllen stoppede driften i midten af 1950-erne. 
Formanden Bo Larsson afleverer en lille gave, inden selskabet tog videre på turen. 

 

Julemarked 

Vi holdt julemarked på møllen den 7.- 8. & 14. - 15. december med fint salg af både 
juletræer og andre juleting og godter. Der er varme i undermøllen og der er altid god 
stemning, hyggelige snakke og nye medlemmer. Vi lavede en omsætning på omkring 
10.000 kr. med et overskud til møllelauget på omkring 7.000 kr. 

Vores to shelter har faktisk været flittigt brugt hen over hele året. Dejligt at kunne give en 
god oplevelse med møllen som nabo. 

Til slut vil jeg takke alle de frivillige, der har hjulpet i og på møllen, samt sponsorer, fonde 
m.m. 

 

Esters død 

Ester døde den 13. januar 2025 og en epoke er væk da møllerfamilien ikke længere bor 
på matriklen. 

Ejendommen skal sælges og møllerlauget er i dialog med familien om den overenskomst vi 
har med hinanden 

Det er glædeligt at familien ønsker at fortsætte i bestyrelsen med Inga og Bent. 

 


